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Studentská komora předkládá závěrečnou zprávu o činnosti Studentské komory RVŠ ve stálém zasedání 
2021-2023. Národní reprezentace v tomto období čelila velkým výzvám, nastoupila v období                                           
znovuotevírání vysokých škol po pandemii COVID-19 a řešila velmi kritickou situaci povolaných mediků. 
Dalším kritickým okamžikem byla ruská agrese na Ukrajině a pomoc našim ukrajinským kolegům.  

Přes všechny tyto problémy jsme byli úspěšní v prosazování naší agendy hlavně v oblasti doktorského 
studia. Během tohoto funkčního období se na pozici ministra školství, mládeže a tělovýchovy vystřídali 
postupně čtyři ministři, i proto byla komunikace klíčových priorit ne vždy úplně jednoduchá. Mezi hlavní 
úspěchy tedy počítáme podobu novely vysokoškolského zákona očištěnou od zásadních problematických 
oblastí, které se objevily v její předložené verzi v roce 2020. V rámci jednání o reformě doktorského studia 
jsme dosáhli dobrého kompromisu v oblasti odměňování a dalších podmínek, jako je zrušení státních                           
doktorských zkoušek. 

Studentská komora v tomto období byla velice aktivní v mediálním prostoru a v komunikaci se                                       
studentskými senátorkami a senátory. Publikovali jsme několik metodických, vzorových a pozičních                                            
dokumentů, z nichž některé byly podpořeny i ministerstvem školství, např. Standard školitele. 

Zástupci Studentské komory se setkávali s představiteli vlády a navázali několik dlouhodobých                           
partnerství. Podrobnější popis aktivit za uplynulé tři roky naleznete na následujících řádcích.

počet členů: 103 
počet schůzí: 28 (vše usnášeníschopné) 

Osoby ve vedení SK RVŠ a jejich komisí 

Předseda Michal Farník (ČVUT) 

Místopředsedové Martin Horváth (VUT), Damir Solak (MUNI) 

Členové předsednictva Michal Říha (UK), Miroslav Hala (VŠCHT), Vlastimil Braun (ŠAVŠ) 

Předsedové Komise pro vysokoškolskou 
samosprávu 

Štěpán Staněk (VŠE), Tomáš Reml (VŠE) 

Předsedové Komise pro doktorské studium Mariana Hanková (VŠCHT), Karolina Mahlerová (ČZU), 
Miroslav Hala (VŠCHT) 

Předsedové Legislativní komise Michal Říha (UK), Jakub Sláma (ČVUT) 

Tajemnice Anna Kruljacová 

PR manažerka Mariana Tesařová 
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Reflexe a plnění Programového prohlášení
Studentská komora Rady vysokých škol systematicky prosazuje změny na základě schváleného                                
Programového prohlášení SK RVŠ 2021–2023 a toto funkční období bylo v tomto ohledu mimořádně      
úspěšné.  

V oblasti kvality jsme dlouhodobě podporovali činnost hlavních aktérů, nyní hlavně Národního                               
akreditačního úřadu pro vysoké školství (NAÚ) směrem ke zvyšování kvality výuky a vědecké činnosti na 
vysokých školách. Sdíleli jsme dobrou praxi v zavádění moderních metod výuky a kladli důraz na                               
kontinuální vzdělávání akademických pracovníků.  

Obecně ke spolupráci s Národním akreditačním úřadem přispěla i nominace studentského zástupce, 
kterým se stal předseda Michal Farník. V novele se nám podařilo odstranit návrh na omezení povinnosti 
účasti studentů v hodnotících komisích. Nyní začínáme spolupracovat na podobě nového zákona                                   
o zajišťování kvality na vysokých školách, která má za cíl zajistit podmínky pro vstup NAÚ do Evropské 
asociace ENQA a splnění ESG standardů. Studentská komora aktivně komunikuje se studentskými zástupci 
v radách pro vnitřní hodnocení. 

V předložené novele zákona o vysokých školách dochází k westernizaci formy zakončení studia zvláště                      
v magisterském a doktorském stupni studia. S kvalitou celého vzdělávacího systému se pojí i reforma 
pregraduální přípravy učitelů, kde byli členové a členky Studentské komory přítomni jak v pracovních, tak 
participativních skupinách. 

Během covidové pandemie jsme komunikovali problémy povolaných studentů medicínských                                             
a nemedicínských oborů. Důsledky dlouhodobého uzavření vysokých škol si neseme do dnešního dne, 
avšak vnímáme pozitivní posun ve využití digitálních medií a elektronických studijních materiálů. Vývoj                      
v tomto směru popisuje i Metodický pokyn NAÚ k využívání prvků distančního vzdělávání v prezenční 
formě studia. 

Při jednáních o financování vysokých škol jsme vždy prosazovali důraz na podporu kvalitní výuky, vědy               
a výzkumu a reflexi kvalitativních aspektů vzdělávací činnosti nad těmi kvantitativními. Je nutno uznat, že 
jsme nebyli schopni dojednat posílení financování v rámci podpory ubytování a stravování studentů.  
studentského hlasu v podobě odděleného hlasování.  

V tomto stálém zasedání jsme nebyli svědky výrazné snahy o omezení akademické samosprávy a Student-
ská komora se soustředila na sdílení dobré praxe mezi studentskými senátory. Soustředili jsme se hlavně 
na zastoupení, elektronické volby, přenos zkušeností mezi funkčními obdobími a mechanismy ochrany 
studentského hlasu v podobě odděleného hlasování.  



Závěrečná zpráva o činnosti SK RVŠ 2021–2023

3/15

Reflexe a plnění Programového prohlášení
Hlavním tématem tohoto stálého zasedání byla připravovaná reforma doktorského studia. Detailům se 
bude věnovat sekce Komise pro doktorské studium. Důležitým faktem je však dosažený úspěch ve formě 
stanovení garantovaného minimálního příjmu na úrovni 1,2násobku minimální mzdy oproti                                                  
jednanásobku, který byl původně předložen. Na návrh Studentské komory došlo v návrhu novely                                         
k vypuštění státních doktorských zkoušek. Další podmínky doktorského studia v České republice se řeší                             
v podzákonných normách, i v jejich nastavení jsme v připomínkovacím řízení dosáhli taktéž několika                         
úspěchů, např. v omezení využívání doktorandů k přímé pedagogické činnosti. Za zmínku stojí i velice 
kvalitní dokument Standard školitele, který popisuje studentský pohled na nastavení práv a povinností 
školitelů pro zlepšení supervize na vysokých školách. V návrhu zákona o důchodovém připojištění se 
počítá se započtením uznané doby čtyř let v případě úspěšného ukončení doktorského studia. Rozšíření 
peněžité pomoci v mateřství nám bylo přislíbeno ministrem práce a sociálních věcí a v této věci dále                                
lobbujeme. 

Velkým problémem zůstávají nefunkční mechanismy finanční podpory studentů při studiu. Zklamáním je 
taktéž vypuštění úpravy sociálního stipendia z novely vysokoškolského zákona, která by rozšiřovala počet 
příjemců této pomoci. Oblast finanční podpory studentů při studiu zůstává nedořešená a v současné 
podobě v tristním stavu. Náprava bude oblastí, které se bude muset SK RVŠ věnovat v následujícím stálém 
zasedání. Již na konci tohoto funkčního období se začínáme konečně bavit o přenesení sociálního                             
stipendia do gesce úřadů práce a na přípravě legislativy pro zavedení studentských (bezúročných) půjček. 

Studentská komora navázala dlouhodobá partnerství s Asociací vysokoškolských poradců (AVŠP),                           
středoškolskými asociacemi, spolkem Díky, že můžem! a prohloubila spolupráci s Českou asociací                            
doktorandek a doktorandů (ČAD).  

Střetnutí na MŠMT nad Programovým prohlášením SK RVŠ
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KAS 9.0, VUT v Brně

Zpráva o činnosti poradních orgánů
Organizace komory

Organizačními záležitostmi byla od počátku tohoto stálého zasedání pověřena bývala místopředsedkyně 
Studentské komory Anna Kruljacová. Z počátku stálého zasedání bylo potřeba zrealizovat několik jednání 
komory, která probíhala přes aplikaci MS Teams. Ta umožňovala i tajné hlasování pro volby předsednictva. 
Komora tak přešla se svým interním úložištěm pod služby MS Sharepoint ze zastaralého úložiště Capsa.  

S novou vedoucí sekretariátu se podařilo také nastavit interní procesy, rozdělení rolí a vytvořit návodné 
materiály ke všem hlavním náplním práce Studentské komory, tak aby navazující stálá zasedání měly 
veškeré informace a povědomí o organizaci všech důležitých akcí. Fungování sekretariátu tak nepřímo 
zajistilo i to, že všechna poprvé v historii Studentské komory byly všechny schůze v tomto funkčním období 
byla usnášeníschopné. 

Především zásluhou vedoucí sekretariátu Studentské komory Anny Kruljacové se podařilo získat několik 
projektů, které pomohly zafinancovat Valné shromáždění Evropské studentské unie, nebo posílit                                   
financování Studentské komory a zprofesionalizovat tak fungování národní reprezentace studentů,                          
zvláště skrz Centralizované rozvojové projekty MŠMT a spolupráci s univerzitami.  

Komise pro vysokoškolskou samosprávu 

V průběhu stálého zasedání se komise zaměřila na tři klíčové oblasti: kvalitu vzdělávání, motivaci studentů 
v akademické samosprávě a digitalizaci a finanční podpora studentů. Pro tyto oblasti byly zahájeny                             
aktivity, zahrnující edukaci, diskuse a mapování aktuálního stavu na různých vysokých školách a v českém 
vysokém školství. Za začátku stálého zasedání se předsedou komise stal Štěpán Staněk, kterého po dvou 
letech vystřídal Tomáš Reml. 

Komise se podílela na organizaci 8. ročníku Konference akademických senátorek a senátorů – KAS                                  
a zaměřovala se mimo jiné na důležitá témata, jako byl strukturální sexismus, zneužívání moci, etika                                        
a práva studentů na vysokých školách. 

Členové komise připravili podkladové dokumenty pro studentské senátory s názvem „20 věcí pro                                
univerzitu 21. století“, průzkum odměňování akademických senátorů a senátorek a data o zvyšování                            
kolejného. Zmíněný dokument "20 priorit univerzity 21. století" konkrétně rozvíjí Programové prohlášení 
SK RVŠ a slouží jako výčet oblastí, které stále představují prostor pro zlepšení prostředí pro studenty na 
vysokých školách. Komise dále diskutovala o finanční situaci studentů, bezúročných půjčkách, sociálním 
stipendiu a možných úpravách ubytovacího stipendia.  
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KAS 9.0, VUT v Brně KAS 9.0, VUT v Brně

Zpráva o činnosti poradních orgánů

Komise pro vysokoškolskou samosprávu 

V naší rámci činnosti byla na výjezdním zasedání na VŠE uspořádána přednáška s děkanem Fakulty                                
informatiky a statistik prof. Fischerem na téma sociální podpory studentů. Přednáška sloužila jako prvotní 
podklad pro zahájení prací na materiálu zkoumající možné změny ve finanční podpoře studentů. Komise 
mapuje současnou situaci přímé a nepřímé podpory která, je přibližně od roku 2011 prakticky neměnná.  

V rámci této aktivity jsme se neomezili pouze na diskuse a přednášky, ale rovněž jsme provedli rešerši 
současné situace v oblasti sociální finanční podpory studentů v České republice. Během této fáze jsme se 
zaměřili na identifikaci klíčových oblastí, kde se mohou objevit problémy a nedostatky současného                           
systému podpory. Analyzovali jsme rozsah přímé finanční podpory poskytované univerzitami, státem                        
a dalšími institucemi. Zároveň jsme se věnovali sledování nepřímých forem podpory, jako jsou studentské 
půjčky, stipendia od soukromých organizací a možnosti studentského zaměstnání. 

Na základě rešerše jsme vypracovali prvotní verzi dokumentu, který bude sloužit jako podklad pro další 
aktivity Studentské komory v oblasti sociální a finanční podpory studentů.  
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KAS 9.0, VUT v Brně

Zpráva o činnosti poradních orgánů
Komise pro doktorské studium 

Komise pro doktorské studium (KDS) Studentské komory Rady vysokých škol realizovala řadu významných 
aktivit. Předsedkyní komise se na začátku stálého zasedání stala Mariana Hanková, po roce ji vystřídala 
Karolina Mahlerová a v posledním roce stálého zasedání komisi vedl Miroslav Hala.  

Hlavním tématem a náplní práce byly debaty nad zněním reformy doktorského studia. Jako odborný orgán 
Studentské komory jsme poskytli veškerou podporu našim zástupcům v pracovních a reprezentativních 
orgánech. Komise se také zaměřila na ustanovení v podzákonných normách souvisejících s doktorským 
studiem, konkrétně na omezení povinné výuky, zrušení státních doktorských zkoušek a nutnost zavádění 
standardů školitele a také na peněžitou pomoc v mateřství a započítání doktorátu pro výpočet důchodu. 

Komise zahájila svou činnost získáváním dat o doktorském studiu zpracováním dotazníku pro proděkany 
pro doktorské studium a pomocí s finalizací dotazníku od Centra pro studium vysokého školství s názvem 
Doktorandi 2021. Byla připravena řada strategických dokumentů, které byly podkladovým materiálem pro 
jednání o podobě reformy doktorského studia. Jedním z takových dokumentů byla rozsáhlá analýza                  
statusu doktorandů, které byly prezentovány ministru školství Robertu Plagovi. Soustředili jsme se také na 
dokumenty sloužící univerzitám a studentským zástupcům v akademických senátech a studentům. Týkaly 
se například problematiky neaktivních doktorandů a podoby přijímacího řízení doktorandů.              
      
Komise rovněž přispěla k příručce pro začínající doktorandy ČAD. Byla provedena vnitřní analýza sociální 
podpory doktorandů, která byla využita při jednání o sociálním a zdravotním pojištění a peněžité pomoci               
v mateřství mezi ministryní Langšádlovou a ministrem Jurečkou. Vytvořili jsme a prezentovali Standard 
školitele, který je vzorovým dokumentem pro vytváření tohoto vnitřního předpisu na vysokých školách              
a který byl podpořen ministerstvem školství. Cílí na zvýšení kvality doktorského studia v České republice. 

Komise byla aktivní v mezinárodní spolupráci, zvláště v evropském sdružení Eurodoc. Významnou událostí 
bylo pořádání Eurodoc Conference 2021 – Improving Doctoral Training in Europe a následující Valné 
hromady (Annual General Meeting – AGM) koordinované Marianou Hankovou a Annou Kruljacovou.                   
Konference byla poprvé pořádaná v České republice a poprvé v hybridní podobě. Na konferenci se                                    
registrovalo přes 600 účastníků a proběhla v Národní technické knihovně a účastnili se jí evropští i světoví 
experti na problematiku vysokého školství. Akce zaznamenala výborné ohlasy a zvýšení renomé                                                      
v evropském prostoru. Následně byla Mariana Hanková zvolena na pozici Secretary of Eurodoc a Patrik 
Švančara jako Employment and Career Development Working Group Coordinator.  
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Eurdoc conference, Praha 2021 

Komise pro doktorské studium 

Dalším významným krokem bylo jmenování Radany Kahánkové do pracovní skupiny pro monitoring 
implementace Boloňského procesu v rámci Bologna Follow Up Group. Komise také obnovila spolupráci              
s Českou asociací doktorandů prostřednictvím nového memoranda o spolupráci. 

Výsledkem naší činnosti je taktéž do mezirezortního připomínkovacího řízení předložená novela                                               
o důchodovém pojištění, která počítá se započtením čtyř let doktorského studia jako pojistné doby. 

I přes každoroční změny ve vedení se komisi podařilo být aktivním partnerem ve vyjednávání o změnách 
zákona o vysokých školách, jehož změny se výrazně dotýkají doktorského studia. Svá stanoviska                   
komise opírala o vypracované dokumenty a tvrdá data. Členové komise se také aktivně účastnili mnoha 
konferencí, workshopů a kulatých stolů na různá témata související s doktorským studiem (Dny vzdělávací 
činnosti, KreCon a podobně). V oblasti doktorského studia je komise etablovaným orgánem, což otevírá 
Studentské komoře možnosti pro vytváření a ovlivňování politik v příštích letech.  

Komise rovněž přispěla k příručce pro začínající doktorandy ČAD. Byla provedena vnitřní analýza sociální 
podpory doktorandů, která byla využita při jednání o sociálním a zdravotním pojištění a peněžité pomoci               
v mateřství mezi ministryní Langšádlovou a ministrem Jurečkou. Vytvořili jsme a prezentovali Standard 
školitele, který je vzorovým dokumentem pro vytváření tohoto vnitřního předpisu na vysokých školách              
a který byl podpořen ministerstvem školství. Cílí na zvýšení kvality doktorského studia v České republice. 

Komise byla aktivní v mezinárodní spolupráci, zvláště v evropském sdružení Eurodoc. Významnou událostí 
bylo pořádání Eurodoc Conference 2021 – Improving Doctoral Training in Europe a následující Valné 
hromady (Annual General Meeting – AGM) koordinované Marianou Hankovou a Annou Kruljacovou.                   
Konference byla poprvé pořádaná v České republice a poprvé v hybridní podobě. Na konferenci se                                    
registrovalo přes 600 účastníků a proběhla v Národní technické knihovně a účastnili se jí evropští i světoví 
experti na problematiku vysokého školství. Akce zaznamenala výborné ohlasy a zvýšení renomé                                                      
v evropském prostoru. Následně byla Mariana Hanková zvolena na pozici Secretary of Eurodoc a Patrik 
Švančara jako Employment and Career Development Working Group Coordinator.  

Zpráva o činnosti poradních orgánů
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Komise pro doktorské studium 

Dalším významným krokem bylo jmenování Radany Kahánkové do pracovní skupiny pro monitoring 
implementace Boloňského procesu v rámci Bologna Follow Up Group. Komise také obnovila spolupráci              
s Českou asociací doktorandů prostřednictvím nového memoranda o spolupráci. 

Výsledkem naší činnosti je taktéž do mezirezortního připomínkovacího řízení předložená novela                                               
o důchodovém pojištění, která počítá se započtením čtyř let doktorského studia jako pojistné doby. 

I přes každoroční změny ve vedení se komisi podařilo být aktivním partnerem ve vyjednávání o změnách 
zákona o vysokých školách, jehož změny se výrazně dotýkají doktorského studia. Svá stanoviska                   
komise opírala o vypracované dokumenty a tvrdá data. Členové komise se také aktivně účastnili mnoha 
konferencí, workshopů a kulatých stolů na různá témata související s doktorským studiem (Dny vzdělávací 
činnosti, KreCon a podobně). V oblasti doktorského studia je komise etablovaným orgánem, což otevírá 
Studentské komoře možnosti pro vytváření a ovlivňování politik v příštích letech.  

Zpráva o činnosti poradních orgánů

Legislativní komise  

Práce legislativní komise se v tomto stálém zasedání týkala zejména přípravy stanovisek zejména pro          
předsednictvo a plénum Studentské komory, legislativního monitoringu a připomínkování a úprav zákonů, 
a to zejména novely zákona o vysokých školách č. 111/1998 Sb. a později i návrhu zákona o výzkumu, 
vývoji, inovacích a transferu znalostí. Přípravě a připomínkování novely vysokoškolského zákona bylo 
věnováno velké několikaleté úsilí. Práce nad novelou vysokoškolského zákona byla úspěšná, kromě                         
zmiňovaných změn v doktorském studiu se nám zároveň povedlo zajistit, aby se do novely nedostaly pro 
studenty nežádoucí změny. Novela je po několikaleté práci těsně před předložením do Poslanecké 
sněmovny. Návrh druhého zákona je aktuálně předložen do mezirezortního připomínkového řízení.                         
Legislativní komise nadále jedná o vypuštěném specifickém vysokoškolském výzkumu a pracuje na tom, 
aby byly součástí návrhu zákona a jiných dotčených materiálů dostatečné záruky k tomu, aby tyto finance 
doputovaly ke studentům. 

V posledním roce stálého zasedání se začal připravovat návrh zákona o výzkumu, vývoji, inovacích                                       
a transferu znalostí. K jeho přípravě vznikla pracovní komise, jejímž členem byl i zástupce studentské 
komory. Účast na pracovních skupinách ukazuje, že Studentská komora hraje významnou roli při                         
formulování změn ve vysokém školství. 

Členové komise se taktéž podíleli na změnách Statutu Rady vysokých škol, pro zajištění větší nezávislosti                     
a reprezentativnosti studentské reprezentace a také na novém znění Statutu Cen Jana Opletala, které                 
odrážely změny v rozšíření kategorií a spolupráci se spolkem Díky, že můžem!. 

Pracovní skupina pro zahraniční záležitosti  

SK RVŠ v Evropské studentské unii

Studentská komora Rady vysokých škol byla v tomto stálém zasedání aktivním členem Evropské                                
studentské unie (ESU) a účastnila se všech valných shromáždění i European Students' Convention. Dva naši 
bývalí členové se pak stali členy širšího vedení Evropské studentské unie. Martin Hammerbauer působil 
jako člen Výkonného výboru Evropské studentské unie, Lauren Pray se v roce 2023 stala koordinátorkou pro 
oblast lidských práv a solidarity. V rámci Evropské studentské unie jsme se zapojili do řady pracovních 
skupin, konferencí i seminářů, dále jsme například též prezentovali ostatním delegátům závěry z naší                                        
iniciativy 20 priorit pro univerzitu 21. století. Členové Studentské komory jsou taktéž aktivním členy Sboru 
hodnotitelů ESU. 
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Studentská komora Rady vysokých škol byla v tomto stálém zasedání aktivním členem Evropské                                
studentské unie (ESU) a účastnila se všech valných shromáždění i European Students' Convention. Dva naši 
bývalí členové se pak stali členy širšího vedení Evropské studentské unie. Martin Hammerbauer působil 
jako člen Výkonného výboru Evropské studentské unie, Lauren Pray se v roce 2023 stala koordinátorkou pro 
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Pracovní skupina pro zahraniční záležitosti  

SK RVŠ také historicky poprvé v roce 2022 organizovala podzimní 83. Valné shromáždění Evropské                                  
studentské unie, které se uskutečnilo v Praze a bylo propojeno s prioritami českého předsednictví v Radě 
Evropské unie i s aktuálními prioritami Studentské komory. Seminární část proběhla v prostorách Vysoké 
školy chemicko-technologické v Praze a samotné shromáždění delegátů pak v Hotelu Duo. Poslední den byl 
pak věnován vzpomínkovým akcím ke Dni boje za svobodu a demokracii a Mezinárodnímu dni studentstva. 
Tuto sedmidenní akci mohla Studentská komora organizovat díky, podpoře MŠMT, Hlavního města Prahy                    
a členů Asociace výzkumných univerzit. 

SK RVŠ a partneři v regionu 

Mimo členství v Evropské studentské unii udržujeme blízké styky s partnerskými studentskými uniemi                    
v regionu, zejména těmi, kteří jsou taktéž členy Aliance V4+. Zúčastnili jsme se několika celonárodních 
setkání pořádaných studentskými uniemi na Slovensku, v Maďarsku či Estonsku. Podporujeme též aktivity 
studentských unií z Běloruska či Ukrajiny. Stejně tak zástupce zahraničních studentských reprezentací 
zveme na naše nejvýznamnější události jako byla oslava 30. výročí SK RVŠ či oslavy 17. listopadu. Navázali 
jsme též partnerství se Slovenskou akreditační agenturou pro vysoké školství, díky kterému se mohou čeští 
studenti podílet na hodnocení slovenských vysokých škol.

Další aktivity Pracovní skupiny pro zahraniční záležitosti (PRASK ZZ) 

Členové PRASK ZZ se zúčastnili řady konferencí, seminářů a kulatých stolů k tématu internacionalizace jako 
např. Konference CZEDUCON nebo Kulatého stolu k přípravě Předsednictví ČR v Radě EU. F. Vejmělka se                
v roce 2022 zúčastnil společně s Mgr. Karolínou Gondkovou z MŠMT Setkání ředitelů odborů vysokého          
školství ministerstev školství EU27, kde hovořil o zkušenostech doktorandů s mobilitami skrze Erasmus+. 
Damir Solak se jako jediný český zástupce zúčastnil celosvětové konference o vysokoškolském vzdělání 
WHEC 2022, kterou v Barceloně pořádalo UNESCO. 

V roce 2023 jsme zahájili mezinárodní projekt ESC ACADEMY PRO, který má za úkol společně s Evropskou 
studentskou unií, Federací estonských studentských unií, ISICem, Global Youth and Student Community                
a Out of The Box Europe podpořit implementaci Evropského průkazu studenta na vysokých školách.                                  
V tomto stálém zasedání jsme též prohloubili spolupráci s Erasmus Student Network a se společností GTS 
Alive s.r.o., která je českým vydavatelem karet ISIC. V témže roce jsme se zúčastnili oslav 70. výročí existence 
ISICu v Praze.  

Zpráva o činnosti poradních orgánů
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Pracovní skupina pro zahraniční záležitosti  

SK RVŠ se též věnuje tématu evropských univerzitních aliancí, ať už vzájemným sdílením zkušeností mezi 
delegáty pocházejících z vysokých škol zapojených v těchto aliancí nebo aktivní účastí na mezinárodních 
setkáních, které jsou na toto téma zaměřené. D. Solak působil jako zástupce v Radě pro programy Erasmus+ 
a Evropský sbor solidarity.  
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Pracovní skupina pro PR   

Pracovní skupina pro PR byla jedním z poradních a pracovních orgánů Studentské komory. Vedením byl 
pověřen první místopředseda Martin Horváth a část agendy zajišťovala PR manažerka komory Mariana 
Tesařová.  

Největším milníkem pro PR komory bylo bez pochyby vytvoření nového vizuálního stylu ve spolupráci                  
s RVŠ. Posléze probíhala tvorba reklamních a PR předmětů v novém stylu. Mezi ně patří nový roll-up 
Studentské komory, a především úplně nový web komory, který je plně přizpůsoben i mobilním zařízením.  

Členové pracovní skupiny se účastnili výběrového řízení na novou vizuální identitu komory i výběrového 
řízení na dodání grafického zpracování webu. Dále jsme plnili webové stánky textem a relevantním                                               
obsahem. Finalizaci obsahu na webu si vzala na starost především Tereza Marková. 

Na začátku stálého zasedání se PRASK PR zabýval i možnostmi placené reklamy na sociálních sítích a jeho 
technickým provedením spolu s ekonomickým odborem UK. Během tohoto stálého zasedání vznikl účet 
Studentské komory na Twitteru (později X) a posílili jsme četnost příspěvků a dosahů na Instagramu                      
a Facebooku. 

Na konci funkčního období vypadá okruh uživatelů na platformách následovně:   
    To se mi líbí Facebook stránky: 2 477 „To se mi líbí“.   
    Sledující na Facebooku: 2 517 sledujících.  
    Sledující na Instagramu: 1 175 sledujících.  
    Twitter (později X): 244 sledujících.  

 V rámci dosahu jsme využívali organický dosah. Níže shrnujeme dosahy na Facebooku a Instagramu: 
    Dosah na Facebooku: 64 110  
     počet lidí, kteří provedli určitou akci. Neměří celkový počet provedených akcí  
    Dosah na Instagramu: 5 399  
     počet lidí, kteří provedli určitou akci. Neměří celkový počet provedených akcí.  
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Za stálého zasedání 2021–2023 proběhly tři Konference akademických senátorek a senátorů (KAS). Tuto 
hlavní akci Studnetské komory směrem ke studentským senátorům se daří každý rok inovovat. Tím se se 
podařilo zvednout účast, která pokaždé překročila účastníků. Po roce 2021 se Studentská komora rozhodla 
změnit koncept konferencí a začala vypisovat výběrové řízení na hostující univerzitu. Díky tomu se podařilo 
snížit zatížení komory organizací konferencí. 

Osmý ročník KAS se uskutečnil na VŠE v Praze na podzim roku 2021. Hlavními tématy byla etika a práva 
studentů hlavně směrem k fungování ombudsmanů, internacionalizace s ohledem na změnách v Erasmu+ 
a Evropských univerzitních aliancích a motivace studentských zástupců.  

První ročník v novém organizačním provedení hostilo VUT v Brně začátkem října 2022. Hlavními tématy                             
9. ročníku konference byla Novela zákona o vysokých školách, zajišťování kvality na VŠ v ČR a v zahraničí, 
zapojení studentů v hodnoticích procesech kvality na VŠ a diskuse nad připravovaným dokumentem                            
SK RVŠ s názvem 20 priorit pro univerzitu 21. století.  

Jubilejní 10. ročník organizačně zajistila Vysoká škola báňská-Technická univerzita Ostrava. Konference se 
zabývala tématy jako kolejné a investice do kolejí, well-being a mentální zdraví studentů, novela zákona                                             
o VŠ a Standard školitele, financování a PR studentských komor a proběhla také panelová diskuse                          
ombudsosob a zástupců v etických komisích.   

Konference akademických senátorek a senátorů
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Studentská komora se i v tomhle stálém zasedání účastnila a organizovala akce ku příležitosti                                          
17. listopadu. Pro národní reprezentaci studentů je tento den nejdůležitějším svátkem. Hlavní akcí bylo 
tradičně vzpomínkové shromáždění u Hlávkovy koleje, na kterou navazoval studentský průvod k pamětní 
desce Jana Opletala a Václava Sedláčka v Žitné ulici. Na tomto místě proběhla pietní akce také v organizaci 
Studentské komory. Mezi řečníky, kteří přijali pozvání, byli historici Ladislav Kudrna a Jozef Leikert, rektoři 
Martin Bareš (MUNI) a Ladislav Janíček (VUT), prezident ESU Matteo Vespa a předsedkyně ŠRVŠ Zuzana 
Hozlárová.  

Komora také podporovala akce mimo Prahu, a to hlavně festival Brněnský sedmnáctý, který organizují 
studenti Brněnských vysokých škol.  

Oslavy 17. listopadu
Za stálého zasedání 2021–2023 proběhly tři Konference akademických senátorek a senátorů (KAS). Tuto 
hlavní akci Studnetské komory směrem ke studentským senátorům se daří každý rok inovovat. Tím se se 
podařilo zvednout účast, která pokaždé překročila účastníků. Po roce 2021 se Studentská komora rozhodla 
změnit koncept konferencí a začala vypisovat výběrové řízení na hostující univerzitu. Díky tomu se podařilo 
snížit zatížení komory organizací konferencí. 

Osmý ročník KAS se uskutečnil na VŠE v Praze na podzim roku 2021. Hlavními tématy byla etika a práva 
studentů hlavně směrem k fungování ombudsmanů, internacionalizace s ohledem na změnách v Erasmu+ 
a Evropských univerzitních aliancích a motivace studentských zástupců.  

První ročník v novém organizačním provedení hostilo VUT v Brně začátkem října 2022. Hlavními tématy                             
9. ročníku konference byla Novela zákona o vysokých školách, zajišťování kvality na VŠ v ČR a v zahraničí, 
zapojení studentů v hodnoticích procesech kvality na VŠ a diskuse nad připravovaným dokumentem                            
SK RVŠ s názvem 20 priorit pro univerzitu 21. století.  

Jubilejní 10. ročník organizačně zajistila Vysoká škola báňská-Technická univerzita Ostrava. Konference se 
zabývala tématy jako kolejné a investice do kolejí, well-being a mentální zdraví studentů, novela zákona                                             
o VŠ a Standard školitele, financování a PR studentských komor a proběhla také panelová diskuse                          
ombudsosob a zástupců v etických komisích.   
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V tomto stálém zasedání udělovala SK RVŠ Ceny Jana Opletala hned dvakrát. V roce 2021 byla cena udílena 
tradičně v rámci koncertu Studenti sametu přádaného Unií českých pěveckých sborů v Žofíně.  V tomto 
ročníků Studnentská komora vyhlásila výtvarnou soutěž o podobu ocenění, odborná porota vybrala návrh 
Sáry Skoczkové z Akademie výtvarných umění v Praze. Zároveň byl posílen podíl osobností z řad občanské 
společnosti ve Výboru CJO. Cenu si převzal student Univerzity Palackého v Olomouci Michal Nguyen.                            
In memoriam byla CJO udělena Pavlu Švandovi, křesťanskému aktivistovi a studentovi Fakulty                                     
architektury VUT. 

O dva roky později začala Studentská komora spolupracovat na udílení těchto cen se spolkem Díky, že 
můžem!. Došlo k rozšíření na celkem tři kategorie – student/ka SŠ, student/ka VŠ a osobnost do 30 let.  
Zároveň došlo k dalšímu zvýšení nezávislosti Výboru Cen Jana Opletala. Ceny byly uděleny v den výročí 
úmrtí Jana Opletala v Divadle Na zábradlí. Předávání Cen bylo samostatnou akcí, která se soustředila 
hlavně na osoby laureátek a laureátů. Spolupráce s výše zmíněným spolkem přinesla lepší propagaci a při 
plánovaném každoročním udílení má šanci se dostat do podvědomí širší neakademické veřejnosti. Ceny 
Jana Opletala byly uděleny v kategorii VŠ prostředí – Šárce Faicové z Fakulty společenských věd UK,                                  
v kategorii SŠ prostředí – Anežce Tetřevové z Gymnázia Luďka Pika v Plzni a v kategorií mladých do                                
30 let – Tobiáši Frýdlovi z Filmové a televizní fakulty AMU. O Laureátech Cen se psalo i v mediích. 
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Ceny Jana Opletala
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Věříme, jakožto členové širšího vedení Studentské komory Rady vysokých škol, že toto stálé zasedání 
plnilo svou roli v hájení zájmů studentek a studentů vysokých škol více než obstojně. Věříme, že na naši 
činnost naváže další, jistě ještě aktivnější stálé zasedání v letech 2022–2024.  

Co se však do závěrečné zprávy o činnosti SK RVŠ propsat nemůže je radost ze setkávání s mnoha skvělými, 
aktivními a inspirujícími kolegy a kolegyněmi, která nás provázela celé tři roky a která nás během                                       
složitějších a hektičtějších časů poháněla.  

Chtěli bychom upřímně poděkovat všem aktivním členům, kteří přispěli k výborným výsledkům                               
Studentské komory mezi lety 2021 a 2023. 

Závěr
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Oslavy 30. let SK RVŠ, VUT v Brně 2022Ceny Jana Opletala, Divadlo Na zábradlí 2023
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